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ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ ΕΓ ΠΟΣΕΕΔΙΠ ΑΕΙ ΓΙΑ ΤΟ Ν. 4009/2011 

(Προς όλα τα μέλη ΕΕΔΙΠ)

Αγαπητέ Συνάδελφε -ισσα,

Αποτελεί  κοινή  πεποίθηση  η  αναγκαιότητα  αλλαγών  και  τομών  στο  Ελληνικό 
Πανεπιστήμιο. Πιθανότατα, δεν συμφωνούμε όλοι στο είδος και την κατεύθυνση των αλλαγών, 
όμως η μεγάλη πλειονότητα των φορέων της πανεπιστημιακής κοινότητας διατυπώνουν σοβαρές 
και βάσιμες ενστάσεις για το κατά πόσον ο νέος νόμος – πλαίσιο δρομολογεί θετικές εξελίξεις 
στον κρίσιμο τομέα της τριτοβάθμιας εκπαίδευσης.

Ειδικότερα για το φορέα του Ειδικού και Εργαστηριακού Προσωπικού (Ε.Ε.ΔΙ.Π.), οι 
αλλαγές που επιφέρει ο νέος νόμος είναι ριζικές. Ο διαχωρισμός των δύο κλάδων (Ι και ΙΙ), η 
αναβάθμιση των προσόντων πρόσληψης, η ένταξη των συναδέλφων Ι.Δ.Α.Χ. με διδακτορικό και 
των συναδέλφων Ε.Τ.Ε.Π. με μεταπτυχιακό, η δυνατότητα ανάθεσης διδασκαλίας μαθημάτων 
και  επίβλεψης  πτυχιακών  μελετών  (υπό  την  εποπτεία  καθηγητή)  στους  Ε.ΔΙ.Π.  (πρώην 
Ε.Ε.ΔΙ.Π. κλάδου ΙΙ) με διδακτορικό, η μείωση της εκπροσώπησης στα νέα όργανα διοίκησης 
των ιδρυμάτων αποτελούν τις σημαντικότερες ρυθμίσεις που αφορούν στο φορέα μας.

 Στο 3ο Πανελλαδικό Συνέδριο της Ομοσπονδία μας (Οκτώβριος 2010), αμέσως μετά τις 
εξαγγελίες  στους  Δελφούς,  διατυπώσαμε  ομόφωνα  την  αντίθεσή  μας  στις  προτεινόμενες 
αλλαγές  και  αποφασίσαμε  να  αντιταχτούμε  ενεργά  στην  υλοποίηση  τους.  Παράλληλα, 
αποφασίστηκε η συμμετοχή μας  στο διάλογο εφόσον είναι ανοικτός και χωρίς προειλημμένες 
αποφάσεις.

Μετά τη δημοσιοποίηση του κείμενου διαβούλευσης, στο οποίο υπήρχε μια απλή νύξη 
στο λοιπό, πλην ΔΕΠ, προσωπικό των Πανεπιστήμιων, καταθέσαμε εγγράφως στο υπουργείο 
και  στην  ηλεκτρονική  διαβούλευση,  την  αντίθεσή  μας  στις  προτεινόμενες  αλλαγές  στην 
τριτοβάθμια  εκπαίδευση  καθώς  και  τις  θέσεις  μας  για  τις  αλλαγές  που  πρέπει  να  γίνουν 
προκειμένου  να  αντιμετωπιστούν  τα  ζητήματα  που  αφορούν  στο  Φορέα  Ε.Ε.ΔΙ.Π.  Στις 
συναντήσεις  μας  με  τον  αρμόδιο  Υφυπουργό  Π.Δ.Β.Μ.Θ.  (κ.  Πανάρετο)  και  τον  Ειδικό 
Γραμματέα  υπεύθυνο  για  τα  θέματα  της  τριτοβάθμιας  εκπαίδευσης  (κ.  Παπάζογλου)  το 
Δεκέμβριο του 2010 μας λάβαμε τη διαβεβαίωση ότι δεν είναι στις προθέσεις του υπουργείου η 
δημιουργία ή η κατάργηση Φορέων. 

Παράλληλα, είχαμε επαφές με τα κόμματα προκειμένου να τους  κοινοποιήσουμε τις 
θέσεις μας για το κείμενο διαβούλευσης και το Φορέα Ε.Ε.ΔΙ.Π.. Ως αποτέλεσμα,  κατατεθήκαν 
πληθώρα  ερωτήσεων  στη  Βουλή  (ΝΔ,  ΚΚΕ,  Δημοκρατική  Αριστερά,  ΣΥΡΙΖΑ)  χωρίς  να 
λάβουμε καμία σαφή απάντηση για τις προθέσεις του υπουργείου.

Σε συνάντησή μας με τον αρμόδιο Ε.Γ. στα τέλη Μαΐου λάβαμε τη διαβεβαίωση ότι οι 
φορείς  Ε.Ε.ΔΙ.Π.  και   Ε.Τ.Ε.Π.  παραμένουν  ως  έχουν  (ίσως  με  άλλη  ονομασία),  ενώ  οι 
εργαζόμενοι  Ι.Δ.Α.Χ.  παραμένουν  διοικητικό  προσωπικό.  Η  χαρακτηριστική  φράση  του  κ. 
Παπάζογλου ήταν «…στη θέση του ΕΕΔΙΠ θα υπάρξει ένα ΄υπερσύνολο΄». Ο Ε.Γ. ζήτησε τη 
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γνώμη μας  μόνο για  αν το εάν  θα πρέπει  οι  διδάκτορες  Ε.Ε.ΔΙ.Π.   να ασκούν  αυτοδύναμο 
διδακτικό έργο. 

Το προσχέδιο νόμου που διέρρευσε τέλη Ιουνίου περιλάμβανε κάποια από τα αιτήματα 
της Ομοσπονδίας μας (καμία θεσμική ή οικονομική διάκριση στο νέο φορέα που αντικαθιστά το 
Ε.Ε.ΔΙ.Π., νέο προσόν διορισμού ο μεταπτυχιακός τίτλος σπουδών). Στον ανασχηματισμό που 
ακολούθησε τη δημοσιοποίηση του προσχεδίου, απομακρύνθηκε ο αρμόδιος Υφυπουργός και 
όλες οι αρμοδιότητες του πέρασαν στην Υπουργό. Αργότερα πληροφορηθήκαμε από πρακτικό 
συνάντησης της Π.Ο.Ε.Τ.Ε.Π. με τον κ. Παπάζογλου ότι όλα άλλαξαν. Σε συνάντηση μας, στα 
μέσα  Ιουλίου,  με  τον  σύμβουλο  της  Υπουργού  (κ.  Μητσό)  επιβεβαιώθηκαν  οι  αλλαγές: 
διαχωρισμός του Φορέα Ε.Ε.ΔΙ.Π. σε Ε.Ε.Π. και Ε.ΔΙ.Π. με διαφορετικά προσόντα πρόσληψης 
(διδακτορικό και μεταπτυχιακό αντίστοιχα) και όχι εντάξεις Ι.Δ.Α.Χ. στους νέους φορείς. Τέλος, 
μας διαβεβαίωσε ότι θα γίνονταν δεκτές όλες οι μεταβατικές διατάξεις που προτείναμε (ένταξη 
όλων  των  υπηρετούντων  μελών  Ε.Ε.ΔΙ.Π.  στους  νέους  φορείς)  καθώς  και  βελτιώσεις  στις 
εκπροσωπήσεις των νέων φορέων. 

Στη συνέχεια, προχωρήσαμε σε νέες συναντήσεις με τα κόμματα της αντιπολίτευσης και 
την Πρόεδρο και τον Αντιπρόεδρο της Επιτροπής Μορφωτικών Υποθέσεων της Βουλής στους 
οποίους  εκθέσαμε  εκ  νέου  τις  απόψεις  μας  και  ζητήσαμε  την  υποστήριξή  τους.  Επιπλέον, 
ζητήσαμε να κληθούμε στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων της Βουλής προκειμένου να 
καταθέσουμε  τις  απόψεις  μας,  όπως  και  έγινε.  Οκτώ (8)  Βουλευτές  (Κεδίκογλου,  Βούγιας, 
Εμεϊνίδης, Ταλιαδούρος, Ζιώγας, Κουράκης και Λεβέντης ) απ’ όλα τα κόμματα υποστήριξαν το 
αίτημα μας για την ενότητα του Φορέα, αλλά μάταια.  Επίσης, παρά τις αντίθετες διαβεβαιώσεις 
του συμβούλου της Υπουργού, αγνοήθηκαν, όλες οι προτάσεις μας σχετικά με τις μεταβατικές 
διατάξεις,. Η μόνη αλλαγή που αφορούσε στο Φορέα Ε.Ε.ΔΙ.Π. ήταν η ένταξη των Ι.Δ.Α.Χ. με 
διδακτορικό στο Ε.ΔΙ.Π..

Από τα παραπάνω γίνεται σαφές ότι δεν υπήρξε ουσιαστικά διάλογος με το Υπουργείο 
για θέματα που μας αφορούν και ειδικότερα, για τη διάσπαση του φορέα Ε.Ε.ΔΙ.Π. σε Ε.Ε.Π. 
και Ε.ΔΙ.Π., και τις ποικίλες εντάξεις στο Ε.ΔΙ.Π.. Άρα θα μπορούσε να ισχυριστεί κάποιος …
αποτύχαμε! Αυτή η προσέγγιση όμως αδικεί τα όσα έγιναν όλα αυτά τα χρόνια για την πρόοδο 
του φορέα, τα δεκάδες έγγραφα και προτάσεις που συντάχθηκαν και εστάλησαν κατά καιρούς 
και που μπορείτε να τα δείτε αναλυτικά στην ιστοσελίδα της ομοσπονδίας www.poseedip.tuc.gr 
και την «μάχη του καλοκαιριού» όπου υπήρξε μια διαρκής κινητοποίηση όλων των μελών της 
εκτελεστικής γραμματείας.

Ο διαχωρισμός του φορέα Ε.Ε.ΔΙ.Π. σε Ε.Ε.Π. και Ε.ΔΙ.Π. δεν εξυπηρετεί σε κανένα 
επίπεδο την καλύτερη οργάνωση και εκτέλεση των διδακτικών και ακαδημαϊκών λειτουργιών. 
Στα Α.Τ.Ε.Ι. άλλωστε, ενοποιούνται οι ξεχωριστοί κλάδοι Ε.ΔΙ.Π. και ΕΡ.ΔΙ.Π. σε Ε.ΔΙ.Π., ενώ 
αντιθέτως στα Πανεπιστήμια διασπάται ο ενιαίος φορέας Ε.Ε.ΔΙ.Π. σε Ε.Ε.Π. και Ε.ΔΙ.Π. με 
κριτήρια αβάσιμα , μόλις δέκα χρόνια μετά τη θέσπισή του! Ενώ φαίνεται να ενισχύεται ο ρόλος 
των  νέων  φορέων  Ε.Ε.Π.  και  Ε.ΔΙ.Π.  στην  εκπαιδευτική  λειτουργία  των  ιδρυμάτων, 
εκμηδενίζεται  σχεδόν  η  έκφραση  γνώμης  στα  θέματα  ακαδημαϊκού  περιεχομένου  και 
διάρθρωσης των μαθημάτων που υπηρετούν (δεν προβλέπεται η συμμετοχή μας ούτε καν στη 
Γ.Σ διδασκόντων, που είναι αρμόδια για την τήρηση των προγραμμάτων σπουδών). 

Ο  περιορισμός  της  εκπροσώπησης  των  νέων  φορέων  στο  Συμβούλιο  Διοίκησης  (με 
δικαίωμα λόγου μόνο για όσα θέματα μας αφορούν) και στη Σύγκλητο (με δικαίωμα ψήφου 
μόνο  για  θέματα  που  μας  αφορούν)  αποτελούν  οπισθοδρόμηση  στην  δεκαετία  του  1970. 
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Παράλληλα μαζί με τη κατάργηση της συμμετοχής μας στα εκλεκτορικά σώματα των οργάνων 
διοίκησης, οι ρυθμίσεις αυτές οδηγούν σε συρρίκνωση της δημοκρατικής λειτουργίας μέσα στα 
Ανώτατα  Εκπαιδευτικά  Ιδρύματα.  Ακόμα  οι  διαδικασίες  νέων  προσλήψεων  αλλάζουν 
δραματικά,  αφού  για  το  διορισμό  κάποιου  νέου  μέλους,  αρκεί  η  εισήγηση  μιας  τριμελούς 
διορισμένης  επιτροπής  από τον  κοσμήτορα,  ακολουθεί  η  τελική  απόφαση από τον  ίδιο  τον 
κοσμήτορα  και  η  επικύρωση  της  από  τον  πρύτανη.  Όροι  που  καθόλου  δεν  εγγυώνται  την 
διαφάνεια και την αξιοκρατία…

Στις  μεταβατικές  διατάξεις,  ιδιαίτερα  για  το  «λοιπό  προσωπικό»,  κυριαρχεί  η 
προχειρότητα και σημειώνονται  ελλείψεις  και ασάφειες. Η αμφιλεγόμενη διατύπωση για την 
αυτοδίκαιη ένταξη των υπηρετούντων μελών Ε.Ε.ΔΙ.Π. στους νέους Φορείς, η έλλειψη πρόνοιας 
για τα μη μόνιμα μέλη του Φορέα μας και τις κρίσεις για τη μονιμοποίηση τους και εντάξεις 
προσωπικού άλλων κατηγοριών στο Ε.ΔΙ.Π.. χωρίς κριτήρια, αριθμητικά ή άλλα, αποτελούν τις 
πιο βασικές παραλείψεις. Δε μπορούμε να αγνοήσουμε και τη θέση κάποιων συναδέλφων ότι η 
παραμονή στο ΕΔΙΠ των διδακτόρων και η απορρόφηση των ΙΔΑΧ με διδακτορικό,  με την 
προσθήκη για αυτοτελή διδασκαλία, θα οδηγήσει στην τόσο σημαντική ενδυνάμωση (ποιοτικά 
και  ποσοτικά)  του  νέου  φορέα,  κάτι  που  θα  φανεί  στο  μέλλον  με  την  ολοκλήρωση  των 
εντάξεων.

Ωστόσο,  βάσιμοι  είναι  και  οι  φόβοι  εκείνων  των συναδέλφων που επισημαίνουν  ότι 
σήμερα καλούμαστε να επιβιώσουμε σε ένα άλλο πανεπιστήμιο, βαλλόμενο από παντού. Όχι 
μόνο  από  ένα  νόμο  αντισυνταγματικό  και  αντιδημοκρατικά  επιβαλλόμενο,  αλλά  και  ένα 
πανεπιστήμιο  δραματικά  υποχρηματοδοτούμενο,  με  την  απειλή  της  εργασιακής  εφεδρείας 
σήμερα  για  τους  συναδέλφους  διοικητικούς,  αύριο  για  όλους  μας,  με  συνεχώς  μειωμένους 
μισθούς και αυξανόμενες φορολογίες και χαράτσια. Με την άμεση έλευση των συγχωνεύσεων 
τμημάτων, σχολών και πανεπιστημίων οι οποίες θα προκαλέσουν νέα δεινά στα ιδρύματα και 
τους συναδέλφους όλων των κλάδων. Για αυτό το λόγο θα πρέπει να συντονίσουμε τη δράση 
μας με όλες τις συλλογικότητες σε ΑΕΙ και ΤΕΙ, με στόχο τη μη εφαρμογή του νόμου 4009 στην 
ανώτατη εκπαίδευση.     

Εμείς ως ομοσπονδία δεσμευόμαστε  να συμβάλλουμε, μέσα από διαδικασίες συνεδρίου, 
στην εκπροσώπηση ΟΛΩΝ ΤΩΝ ΔΙΔΑΣΚΟΝΤΩΝ’ συναδέλφων πλην Δ.Ε.Π.. Ελπίζουμε ότι 
αυτή η διάσπαση, στην οποία μας οδήγησε η υπερφίαλη και καιροσκοπική αντιμετώπιση μιας 
μειοψηφίας,  να  μην  οδηγήσει  το  Ε.Ε.Π.  σε  προβληματικές  καταστάσεις  ιδιαίτερα  μετά  το 
σαρωτικό κύμα  συνταξιοδοτήσεων (εθελοντικά ή υποχρεωτικά). 

ΘΑ ΕΙΜΑΣΤΕ ΕΝΩΜΕΝΟΙ ΜΑΖΙ
 ΣΤΟΧΟΣ ΜΑΣ ΝΑ ΜΕΙΝΟΥΜΕ ΜΙΑ ΙΣΧΥΡΗ ΣΟΒΑΡΗ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ.

Η Ομοσπονδία έχει  ενημερώσει  τους αρμοδίους (Υπουργείο,  Σύνοδο Πρυτάνεων) για 
όλα  τα  θέματα  και  έχει  ζητήσει  εκ  νέου  συνάντηση  με  εκπροσώπους  του  Υ.Π.Δ.Β.Μ.Θ. 
προκειμένου να δοθούν οι απαραίτητες διευκρινήσεις ενόψει της κατάθεσης μέχρι τον Αύγουστο 
του 2012 του Π.Δ. με το οποίο θα ρυθμίζονται τα θέματα των νέων φορέων.

Συνάδελφε –ισσα

Όλο το  προηγούμενο  διάστημα  τα  μέλη  της  Ε.Γ.  της  Ομοσπονδίας  έκαναν  ότι  ήταν 
δυνατό ώστε να γίνουν κατανοητές οι θέσεις της και να ικανοποιηθούν τα δίκαια αιτήματα του 
Φορέα Ε.Ε.ΔΙ.Π. Δυστυχώς η φωνή μας δεν εισακούστηκε. Σε αυτή τη δύσκολη συγκυρία για τη 
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Π Α Ν Ε Λ Λ Η Ν Ι Α  Ο Μ Ο Σ Π Ο Ν Δ Ι Α  Σ Υ Λ Λ Ο Γ Ω Ν

Ε Ι Δ Ι Κ Ο Υ  Κ Α Ι  Ε Ρ Γ Α Σ Τ Η Ρ Ι Α Κ Ο Υ  Δ Ι Δ Α Κ Τ Ι Κ Ο Υ  Π Ρ Ο Σ Ω Π Ι Κ Ο Υ  Α Ε Ι
Η ρ ώ ω ν  Π ο λ υ τ ε χ ν ε ί ο υ  9 ,  Π ο λ υ τ ε χ ν ε ι ο ύ π ο λ η  Ζ ω γ ρ ά φ ο υ ,  1 5 7  8 0  Ζ ω γ ρ ά φ ο υ

Π ρ ό ε δ ρ ο ς  Τ η λ :  2 8 2 1 0 - 3 7 3 8 2 ,  F a x :  2 8 2 1 0 - 3 7 5 6 3 , e m a i l :  m d o u d o u n a k i s @ i s c . t u c . g r  
Γ .  Γ ρ α μ μ α τ έ α ς  Τ η λ :  2 1 0 - 7 7 2 3 2 2 1 ,  F a x :  2 1 0 - 7 7 2 3 0 7 2 ,  e m a i l :  k a t s a n p v @ c e n t r a l . n t u a . g r

h t t p : / / w w w . p o s e e d i p . t u c . g r ,  p o s e e d i p @ i s c . t u c . g r

χώρα μας, συνεχίζουμε τις προσπάθειες για το καλό όλων των συναδέλφων και του Ελληνικού 
Πανεπιστημίου.

Με τιμή, 

Για την Εκτελεστική Γραμματεία της Π.Ο.Σ.Ε.Ε.ΔΙ.Π. Α.Ε.Ι. 

Ο Πρόεδρος Η Γ. Γραμματέας

Μανόλης Ντουντουνάκης

ΕΕΔΙΠ Πολυτεχνείο Κρήτης

Ζαμπία Κατσανεβάκη

ΕΕΔΙΠ Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο
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